
Referat bestyrelsesmøde Dansk Blåkvæg. 

05-06-2023 Brørup mosevej 8. 8660 Skanderborg. Tilstede er Anders Peter Laursen, 
Thomas Routh, Emil Andersen, Carl Mortensen, Niels Chr. Thomsen og Andreas Madsen

Punkt 1. konstituering. 

Formand: Anders Peter Laursen. 
Næstformand: Thomas Routh.
Kasser: Emil Andersen.
Viking post: Niels Chr. Thomsen.
Blad: Carl Mortensen.
Avlsmand/Avlsforum: Andreas Madsen og Niels Chr. Thomsen.
Hjemmeside: Andreas Madsen.
Facebook: Thomas Routh.
Kontakt til Seges og data udtræk: Anders Peter Laursen. 

Punkt 2. Udkast viking aftale.
Vi skriver på nuværende under på viking aftalen. Og får de penge som den kontrakt indebærer, det 
er ca. 50000 kr. om året. Det er en et årig aftale, og kan derfor tages op til forhandling igen. Vi talte 
om at vi gerne vil have flere penge for vores sæd salg, fordi vi efterhånden er en af de racer der 
sælges mest af. Vi vil gerne have en opdatering på vores tidligere indsendte forslag på de 2 kr pr 
strå. Som vi ikke har hørt fra endnu. Der var snak om at vi vil prøve at få sat et møde op sammen 
med de andre kødkvægsracer, for at komme med et samlet forslag til en ny vikingaftale. Det er et 
møde Peter Laursen og Søren Kørup vil være forgangsmænd for. Indbydelser, dagsorden samt 
udkast. Alle i bestyrelsen er enige om at den nuværende aftale er alt for fordelagtig for viking og 
bestemt ikke for os. Vi har brug for lidt flere penge for at holde foreningen kørende, og bidrage til at
vi forsat kan levere et godt avlsarbejde for vores race. 

Punkt 3. Kongres. 
A.P. vil kontakte Sofrie fra Belgien, da det var aftalt at hun skulle komme op og se landskuet her i 
2023. Det er fordi hun skal have et indblik i hvordan vores dyr tager sig ud, og hvorledes hun 
ønsker at kongressen i 2024 skal forløbe. Andreas havde nogle tanker om hvordan kongressen 
skulle være. Og det var med besøg hos Viking, evt. besøg ved Preben Madsen og Niels Chr. Og 
overnatning på Nibe Landbrugsskole, samt besøg ved test center Østerild. Kongressen skulle foregå
på Nibe Landbrugsskole. Og besøg på Landskuet i Herning. Andreas vil gerne lave et udkast til, 
hvordan det skulle forløbe, og samarbejder med det sammen med Niels Chr. Og Anders Peter. 
Kongressen er stadig først næste år og vi vil gerne begynde planlægningen nu her, men det skal 
foregå i samarbejde med Belgien, så det kommer til at forløbe som de ønsker. Der blev talt om at 
viking måske ville sponsorer armbåndet til Landskuet, og evt. et større tilskud til hele 
arrangementet. I 2024 vil der måske komme en stille aktion på standen; med det formål at der var 
nogle fra kongressen der kunne være interesseret i at købe noget dansk gentik. 

Punkt 4. Blad.   
Der blev bestemt at deadline skulle være den 1. August. Den vil indeholde dyrskue artikler, fordi 
der er højsæson for disse. Nekrolog om Henrik Jeppesen, der desværre er gået bort. Poul B skulle vi
se om vi kunne få til at skrive et stykke. Og de nye medlemmer Christina og Frands. Lars Zackos 
succes historie om embryoner og E.T. arbejde. Besøg hos Rene Nørgård Nielsen og en artikel 
vedrørende generalforsamlingen. Der var enighed om at der var mange ting at skrive om til denne 
udgivelse. Carl Mortensen og Jens Mortensen vil sætte bladet sammen. 



Punkt 5. avlsforum og evt arrangement. 
Andreas står for avlsforum, og de besøgte Christina og Henrik på Thy den 23/4. hvor der var 14 
personer tilstede. Vi ville gerne have mere opbakning til konceptet, da det fungere som en stor erfa 
gruppe. Hele bestyrelsen synes det er et godt koncept og bakker og om det. Der blev talt om 
forskellige tyre til renavl, og kælvningsforløb, fødselshjælp og fodring. Der var snak om der skulle 
være et nyt møde i efteråret, måske i forbindelse med et efterårsarrangement. Niels Chr. Og Andreas
vil prøve at få sat et nyt avlerforums møde op. Der var snak om at det måske kunne være hos Lars 
Zacko og bagefter i  Givskud ZOO. Mødet skulle være sidste halvdel af September. Vi opfodrer til, 
at alle medlemmer melder sig ind på facebook siden Dansk Blåkvæg Avlerforum. Denne side er et 
lukket forum kun for medlemmer, hvor vi kan tale frit og dele gode samt dårlige historier og 
udfordringer. Der skal helst ikke ligges dårlig omtale og kejsersnit på den anden facebook side 
Dansk Blåkvæg 2020, fordi denne side er offentlig, så alle kan se den. Vi har ikke brug for dårlig 
reklame og omtale i medierne. 

Punkt 6. Landskuet. 
Henrik Balmer vil være dommer. Der vil være blomster, bander, borde og stole på standen. Thomas 
står for alt vedrørende dyrskue og skal til et møde inden så længe. Det vil komme flere detaljer efter
dette møde. Der er 18 tilmeldte dyr og en krydsningskalv. 19 katalog numre. Gæt vægten på en tyr 
kunne vi godt tænke os at få på programmet. Vi laver en konkurrence på hvem der kommer tættest 
på, og udtrækker en præmie på 1000 kr. til vinderen. Præmien er et supergavekort. Der vil være 
fællesspisning som der plejer at være, og det vil være om torsdagen. Der vil være 3 ærespræmier og 
1 ærespræmie fra landskuet. Der er også to pokaler. Den ene pokal er blevet væk, og hvis den ikke 
kan findes inden dyrskuet, er vi nød til at købe en ny. Bestyrelsen er vært til fællesspisningen, som 
vi plejer at være. 

Punkt 7. Evaluering af generalforsamlingen.
A.P tog ordet og mente det havde været en god og hyggelig dag, med god mad og fine oplevelser i 
Thy. Rigtig gode dyr hos Preben Madsen og spændende tur ved test centeret. Genvalg til Emil nyt 
bestyrelses medlem Niels Chr. Thomsen. Suppleant Andreas Madsen. (Kommenteret på kritikken 
om honorar). Honorar til bestyrelsen, skulle indberettes til skat, kun ved beløb over 3950 kr. Emil 
og A.P har fået 5000 kr, og de har begge indberettet det til skat. Der blev tilsidst bestemt på 
bestyrelses mødet, at honorar sættes ned til 3000 kr. pr bestyrelses medlem og vi kører på den lave 
taks nu på 2.19 kr. pr km.

Punkt 8. Hundyr til Viking.
Bestyrelsen vil ikke kunne bestemme om den enkelte avler sælger hundyr til viking, det er op til den
enkelte medlem. Der er mange forskellige holdninger til dette spørgsmål. Nogle vil ikke sælge deres
kvier, da man er bange for at viking til sidst laver alt hvad de skal bruge selv. Således at ingen af os 
kan sælge tyre til Viking mere. 

Punkt 9. evt. 
Angående reklame artikel til Dansk Holsteins årsmøde blev der ikke stemning for at støtte. Så de 
for ingen artikel i år. Kødkvægsbladet vil udkomme med en artikel igen. Kælvningsdata vil Anders 
Peter få fat i til næste møde, som vil forefå til september. 

Skrevet af Emil Andersen.
 


